
PROTOKÓŁ Nr XLII /18

z obrad XLII  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  27 września 2018 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XLII  sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz.

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych obecnych

jest  12  radnych  (później  dotarło  jeszcze  2  radnych)  i  Rada  jest  władna  do  podejmowania

prawomocnych  uchwał.  Następnie  serdecznie  powitała  Wójta  Gminy,  Z-cę  Wójta,   Skarbnika   i

Zastępcę Skarbnika.  Ponadto Przewodnicząca powitała Pana Krzysztofa Tomczyka Prezesa Gminnego

Zakładu  Komunalnego  druha  Stanisława  Hermana  Prezesa  Zarządu  Oddziału  Gminnego

Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  wszystkich  dyrektorów  jednostek  organizacyjnych,  radnych  oraz

pozostałych przybyłych na  sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Zenona Koplina,  który  wyraziła zgodę

aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został  wybrany  Pan Zenon Koplin.   

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  porządek  obrad  został  radnym  doręczony.  Już  na  Komisji  radni

dyskutowali  udzieleniem  pomocy  finansowej  powiatowi  Czarnkowsko  Trzcianeckiemu,  dlatego

zaproponowała wprowadzenie tego podpunktu w punkcie podjecie uchwał.

Radni  nie  wnieśli  uwag  i  podpunkt  wprowadzono  do  porządku  jednogłośnie.  Następnie

Przewodnicząca  poddała  pod  głosowanie  cały  porządek  obrad,  który   przyjęto  jednogłośnie.

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1.  Sprawy regulaminowe

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

b) przedstawienie porządku obrad.
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c) przyjęcie protokołu z obrad  XLI sesji Rady Gminy

d) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XLI sesji Rady Gminy

e) informacja Wójta o działaniach między sesjami

2.Podsumowanie  szkół  i  przedszkoli  po  pierwszym  pełnym  roku  szkolnym  po  reformie  systemu

oświaty

3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Lubasz za pierwsze półrocze 2018 r.

4. Podjecie uchwał w sprawie:

4.1. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki nr 202/131 
położonej w Lubaszu 
4.2. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki nr 179/14       
i 179/15  położonej w Lubaszu 
4.3. ustalenia służebności gruntowej
4.4. przyjęcia stanowiska dotyczącego prawidłowości ustalenia stawek opłat w uchwale z 
dnia 07 grudnia 2017 roku nr XXXIII/329/17 Rady Gminy Lubasz w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Lubasz
4.5.wyrażenia zgody na wydzierżawienie lokalu na okres lat 10 w trybie bezprzetargowym.   
4.6.zmian Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych                                
4.7. ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi     
w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz odbioru i transportu nieczystości ciekłych 
4.8. podwyższenia kapitału zakładowego spółki Gminny Zakład Komunalny Sp z o.o.                  
w Lubaszu w drodze wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów 
4.9.zmian w Statucie Gminy Lubasz
4.10. udzielenia pomocy finansowej powiatowi czarnkowsko Trzcianeckiemu  
4.11. zmian w budżecie
4.12. zmian w WPF
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych
 7. Wolne wnioski i informacje.
8. Zakończenie obrad

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XLI se  sji Rady Gminy  

Przewodnicząca stwierdziła, że Sekretarzem, obrad XLI sesji Rady Gminy Lubasz była pani Magdalena

Janc Węglewska. W związku z tym, że spóźni się dzisiaj z uwagi na obowiązki służbowe upoważniła

Pana  Jacka  Michalaka  do przedstawienia  protokołu  z  poprzedniej  sesji.  Pan  Jacek  stwierdził,  że

zapoznał  się  z  protokołem  z  obrad  XLI  sesji,  który  odzwierciedla  jej  przebieg  i  poprosił  o  jego

przyjecie bez odczytywania. 
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Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XLI  sesji, która odbyła się w dniu 31

lipca przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XLI sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi  lub pytania?  W  związku z tym, że pytań nie było poprosiła   Wójta o

informację.     

Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając głos Wójt Gminy powiedział: Ostatnia sesja Rady Gminy Lubasz odbyła się w pełni sezonu

urlopowego,  bo  31  lipca  br.  Czas wakacji  letnich oraz  okres  miesiąca  września  poświęcony  był

realizacji  wielu  zadań  zaplanowanych  w  budżecie  oraz  przygotowaniami  do  opracowania

przyszłorocznego projektu budżetu. Na uwagę państwa zasługują :

1. Przygotowania placówek do nowego roku szkolnego 2018/2019 trwały praktycznie przez cały

okres wakacji. Największe zaangażowanie towarzyszyło pracom przy Szkole Podstawowej w

Lubaszu. Tutaj trwały prace przy realizacji projektu unijnego „ Modernizacja i adaptacja oraz

wyposażenie placówek oświatowych” . W ramach tego zadania przebudowano i wyposażono

w sprzęt i pomoce dydaktyczne dawny budynek gospodarczy przy Szkole Podstawowej oraz

zainstalowano  2  windy  w  tym  jedna  przy  budynku  dawnego  gimnazjum,  a  druga  przy

głównym  budynku  szkoły  podstawowej.  Zagospodarowano  również  teren  przy

zmodernizowanym  i  rozbudowanym  budynku  gospodarczym  dziś  już  spełniającym  rolę

centrum  rehabilitacyjnego  dla  naszych  dzieci  oraz  stworzono  system  połączeń

komunikacyjnych  miedzy  tym  budynkiem  a  budynkiem  głównym.  Remont  objęte  zostały

szatnie sportowe w budynku nr III przy Sali gimnastycznej. Szatnie w lubaskiej podstawówce

od dawna wymagały już gruntownego remontu. Na remont szatni Gmina Lubasz pozyskała

środki finansowe w wysokości 35 tyś zł z programu „Szatnia na medal” finansowanego przez

Samorząd  Województwa  Wielkopolskiego.  Prace  budowlane  zakończyły  się,  a  uczniowie

mogą już z nich korzystać . W obu pomieszczeniach szatniowych wygospodarowane zostały

toalety  oraz  prysznice,  ułożone  płytki  ceramiczne,  wyposażone  w  nową  armaturę.

Zamontowano bojler zasilający obie szatnie w ciepłą wodę. Wymienione zostały drzwi do

normatywnych i zgodnych z głównymi ciągami komunikacyjnymi. Zainstalowano wentylację

ze wszystkich pomieszczeniach oraz nową instalację elektryczną. Wymieniono oświetlenie na
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LED  oraz  wieszaki  i  ławeczki  na  bezpieczne  w  użytkowaniu  wymieniono  posadzki  oraz

kaloryfery. 

2. W  dniu  25  września  br.  Odbyło się  posiedzenie  komisji  odbiorowej kolejnej  zakończonej

inwestycji, a mianowicie budowy sieci wodociągowej na tzw. Santolenie. Prace pierwotnie

miały zakończyć się już wcześniej, ale wobec braku uzgodnienia zmiany organizacji ruchu na

drodze wojewódzkiej z Wielkopolskim Zarządem Dróg Wojewódzkich, przedłużyły się. Trzeba

podkreślić,  że  proces  uzgadniania  takich  dokumentacji  jest  bardzo  długi  o  czym

niejednokrotnie  przekonujemy  się  przy  przede  wszystkim  dokumentacjach  drogowych.

Inwestycja realizowana była przez firmę Pana Daniela Turostowskiego za kwotę 198.800,- zł

neSo. Była to realizacja w trybie „zaprojektuj- wybuduj”. 

3. Po zakończeniu inwestycji  współfinansowanych z Wielkopolskiego Regionalnego Programu

Operacyjnego trzeba inwestycje te rozliczyć, przyjąć na stan oraz wystąpić z  wnioskiem o

refundację  środków.  Dotyczy  to  budowy  oczyszczalni  ścieków,  gdzie  oczekiwany  zwrot

środków  to  około  500.000,-zł  oraz  projektu  Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie

placówek  oświatowych  w  kwocie  prawie  700.000,-zł.  Przypomnę,  że  środki  te  zostały

zaplanowane w budżecie po stronie dochodów. Ostateczny wniosek refundacyjny dotyczący

oczyszczalni ścieków zostanie przekazany w dniu jutrzejszym, natomiast dotyczący drugiego

projektu termin  rozliczenia  wynikający  ze  sporych  opóźnień Urzędu Marszałkowskiego  to

30  październik.  Będziemy  starać  się,  by  środki  te  do  końca  roku  trafiły  do  budżetu,  ale

w  przypadku  drugiego  zadania  będzie  to  niezwykle  trudne.  Opóźnienia  w  weryfikacji

wniosków tej inwestycji są bowiem największe i jeszcze nie otrzymaliśmy refundacji z tytułu

zakupu komputerów. 

4. Na  terenie  naszej  gminy  trwają  inwestycje  prowadzone  przez  Wielkopolski  Zarząd  Dróg

Wojewódzkich.  Na  drodze  wojewódzkiej  pomiędzy  miejscowościami  Klempicz  i  Sokołowo

prowadzony jest remont drogi w związku z czym występują utrudnienia w ruchu. Trwa też

remont chodników. W tym roku prace objęły  chodnik  przy  ulicy  Bolesława Chrobrego od

ulicy  Kolejowej  do  skrzyżowania  z  ulicą  Wiejską  w  Lubaszu oraz  chodnik  prowadzący  do

szkoły  w  Miłkowie  od  skrzyżowania  z  drogą  do  Stajkowa.  W  roku  bieżącym całość  prac

finansowana jest przez zarządcę drogi wojewódzkiej.
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5. Obowiązująca  od  czerwca  2017  roku  ustawa  o  zmianie  ustawy  o  zakazie  propagowania

komunizmu  lub  innego  ustroju  totalitarnego  przez  nazwy  budowli,  obiektów  i  urządzeń

użyteczności  publicznej  swym oddziaływaniem dotyka  w naszej  gminie  dwóch aspektów.

Pierwszy  dotyczy  pomnika  desantu  spadochronowego  w  Sokołowie.  Postępowanie  w  tej

sprawie  toczy  się  przed  Nadleśnictwem  Krucz  jako  właścicielem  gruntu,  na  którym

posadowiony  jest  pomnik.  Gmina  Lubasz  wcześniej  poinformowała  Instytut  Pamięci

Narodowej, ze na swym terenie nie posiada obiektów ani ulic , które podlegałyby pod ustawę

dekomunizacyjną.  Niestety  ,  zdaniem  IPN,  pomnik  w  Sokołowie  upamiętnia  Sergiusza

Iliaszewicza i  jego podwładnych, a w czasie wykonywania działań operacyjnych 7 września

1944  roku,  kiedy to  nastąpił  zrzut  spadochroniarzy  w  okolicy  Sokołowa on  i  jego  grupa

wykonywała  rozkazy  obcego  totalitarnego  mocarstwa.  Faktu  nie  zmienia  tablica

upamiętniająca  Państwa  Józefa  i  Franciszki  Furmanów  pomordowanych  w  obozach

koncentracyjnych.  Gmina  Lubasz  wystąpiła  do  IPN  z  zapytaniem,  czy  zmiana  cokołu  z

napisami  np.  na  „W  Hołdzie  Bohaterskim  Spadochroniarzom  –  uczestnikom  walk  o

prawdziwie wolną i niepodległą Ojczyznę – Mieszkańcy Gminy Lubasz” zmieniło by stosunek

IPN do problemu dalszego istnienia pomnika oraz czy fakt , że miejsce to jest symbolicznym

grobem Państwa Furmanów wobec braku rzeczywistego ma tutaj  jakiekolwiek znaczenie.

Odpowiedź ze strony IPN jest negatywna. IPN „nie zgadza się na pozostawienie w przestrzeni

publicznej obiektu propagandowego z okresu Polski Ludowej, czyniącego bohaterów z ludzi,

którzy przez swe świadome wybory wybrali współpracę z okupantem sowieckim a następnie

umacniali władze komunistyczną wbrew woli Narodu Polskiego”. Stanowisko IPN przekazane

zostało Wojewodzie Wielkopolskiemu, który to jest obecnie kompetentny do podjęcia decyzji

w sprawie rozbiórki pomnika. Drugim aspektem ustawy dekomunizacyjnej jest nazewnictwo

jednostek  organizacyjnych  gminy.  Tutaj  także  dwie  z  naszych  szkół,  a  mianowicie  Szkoła

Podstawowa w Lubaszu nosząca imię Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego,

a  zdaniem  IPN  batalion  ten  był  częścią  Oddziału  Kontrwywiadu  i  Wywiadu  1  Frontu

Białoruskiego  Armii  Czerwonej  i  Szkoła  Podstawowa  w  Jędrzejewie  im.  Płk.  Franciszka

Bartoszka, który uważany jest za współpracownika władzy ludowej, podlegają pod te ustawę.

Wojewoda  Wielkopolski  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  przekazanie  informacji  o  takich

jednostkach  z  zastrzeżeniem,  że  Gmina  ma  czas  na  zmianę  imion  patronów  do  21
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października 2018 roku, a jeżeli tego nie uczyni Wojewoda podejmie sam po tym terminie

decyzję.  Przystąpiliśmy wraz z dyrektorami  szkół z  inicjatywą zmian patronów i  wybrania

nowych we własnym zakresie i na podstawie własnych decyzji.

6. W  kwietniu  br.  Po  przeprowadzeniu  konsultacji  na  zebraniach  wiejskich  oraz  uzyskaniu

zapewnienia od opracowującego monografię herbu naszej gminy akceptacji ze strony Komisji

heraldycznej, skierowaliśmy do Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji wniosek o uzgodnienie

nowej wersji herbu. Przypomnę, że mimo iż Gmina posługuje się obecnym herbem od 25 lat,

nigdy nie został on uzgodniony z heraldyką. Ten aspekt sprawy został ujawniony, kiedy to

Rada  Gminy  poprzedniej  kadencji,  uchwaliła  odznakę  „zasłużony  dla  Gminy  Lubasz”.  Jej

wizerunek również nie został uzgodniony przez Komisję Heraldyczna ze względu na to, że

widniał na nim herb gminy, który nie uzgodniony z Komisją ,  nie może stanowić symbolu

gminy. Również Wojewoda Wielkopolski wezwał nas już prawie 2 lata temu do działań w

kierunku  uzgodnienia  wizerunku  herbu.  Podjęte  działania  niestety  do  tej  pory,  mimo

zatrudnienia  specjalisty  –  nie  przyniosły  pozytywnego  skutku.  Komisja  Heraldyczna

zaopiniowała wizerunek herbu negatywnie argumentując , ze nie może on stanowić herbu

gminy,  gdyż  jest  herbem  rodowym,  a  obecnie  obowiązująca  wykładnia  heraldyczna

uniemożliwia zastosowanie  właśnie  herbu rodowego w herbach gmin.  Komisja  podkreśla

jednak, że został on opracowany z należytą starannością.

7. Dobiegły końca zebrania wiejskie, które odbyły się we wszystkich sołectwach. Zasadniczym

tematem zebrań było uchwalenie wniosku w sprawie funduszu sołeckiego na 2019 rok oraz

planu rzeczowo- finansowego na przyszły rok. Przedstawiłem naszym mieszkańcom dorobek

zmierzającej  ku  końcowi  VII  kadencji  samorządu Gminy  Lubasz.  Zaprezentowaliśmy także

mieszkańcom założenie nowej ustawy regulującej zasady postępowania  z odpadami, która

zakłada  segregację  odpadów  u  podstaw,  czyli  w  miejscu  ich  wytworzenia  tj.  w  naszych

domach.  Wysłuchaliśmy  uwag  mieszkańców,  które  sa  dla  nas  doskonałym  materiałem

analitycznym do pracy nad nowym regulaminem utrzymania czystości i porządku w gminach.

Ustawa wejdzie w życie 1 stycznia 2019 roku, a gminy będą miały czas przez okres jednego

roku do zorganizowania nowego systemu gospodarki odpadami.

8. 14  września  po  raz  kolejny  nad  jeziorem  Dużym  w  Lubaszu  odbyło  się  „Spotkanie

Integracyjne  dla  Osób Niepełnosprawnych”  z powiatu Czarnkowsko –  Trzcianeckiego pod

 6



hasłem przewodnim „Wózki na pokład”. Inicjatywa zrodziła się dzięki  współpracy  naszego

samorządu  ze  Stowarzyszeniem  Bezpieczny  Port  w  Trzciance  ,  a  także  z  radną  powiatu

czarnkowsko-trzcianeckiego Panią Ewą Kozłowicz. Pogoda w tym dniu wyjątkowo dopisała

i  osoby niepełnosprawne mogły  popływać łodzią po jeziorze. Wśród atrakcji  nie zabrakło

również  tańców  i  malowania  twarzy.  Nieoceniona  okazała  się  pomoc  wolontariuszy  ze

Szkolnego Koła  Caritas wraz opiekunem Panią Emilią  Poznań.  Po wybornej zabawie każdy

mógł napić się kawy lub herbaty oraz posilić słodkim pączkiem, kiełbaską z grilla i kaszanką.

W  organizację  tego  wydarzenia  duże  zaangażowanie  wykazał  Gminny  Ośrodek  Pomocy

Społecznej w Lubaszu.

9. Rozpoczął się nowy rok szkolny. Pierwszy dzień szkoły dla jednych uczniów bywa trudnym, dla

innych pełnym radości.. Dla tych, którzy wraz z początkiem roku szkolnego zaczynają nową

szkołę, jest to okazja do poznania swojej klasy, a także budynku szkoły. Jest to tez wielkie

przeżycie. W Lubaszu uroczystość przygotowaną na hali  widowisko - sportowej w Lubaszu

rozpoczęła  Pani  Dyrektor  Wioleta  Zarzeczna,  witając  wszystkich  uczniów,  uczennice,

nauczycieli,  kadrę  niepedagogiczną  oraz  rodziców  i  przybyłych  gości..  Pani  Dyrektor

przypomniała  również  o  tragicznej  historii  związanej  z  01  września  –  wybuchu  II  wojny

światowej, podkreślając o konieczności zachowania pamięci o wszystkich, którzy walczyli o

naszą  wolności.  W  swym  wystąpieniu  podkreśliłem,  że  samorząd  naszej  gminy  dba  o

poprawę warunków nauczania we wszystkich szkołach na terenie gminy Lubasz. Zakupiliśmy

przecież  114 nowych komputerów w tym laptopy, 9 projektorów, jedną tablice interaktywną,

4 nowe serwery, powstała nowa pracownia językowa, zakupiono 40 nowych mikroskopów,

nowe dygestorium i inne urządzenia specjalistyczne, które zasiliły pracownie przyrodnicze. Za

kwotę ponad 50 tys. zł. zakupiono sprzęt do rehabilitacji  ruchowej, integracji  sensorycznej

oraz nauczania specjalistycznego. Wszystko po to, by jak najlepiej stymulować indywidualne

talenty uczniów i uczennic, a także niwelować ich deficyty. Podczas oficjalnego rozpoczęcia

roku  szkolnego  2018/2019  podziękowaliśmy  wspólnie  nauczycielom  odchodzącym  na

emeryturę  :  Pani  Mirosławie  Jahns  i  Pani  Barbarze  Kaniewskiej  za  wieloletnią  pracę

nauczyciela. Życzymy wszystkim uczniom i uczennicom oraz wszystkim nauczycielom, aby ten

nowy rok szkolny był udany pod każdym względem, a w szczególności by osiągnięte wyniku

nauczania były wyższe niż w roku minionym. 
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10. Tradycyjnie  w miesiącu wrześniu  zorganizowaliśmy piknik  rodzinny  w  Sokołowie.  W  roku

Jubileuszu 100-lecia Niepodległości latawce biorące udział w zawodach latawcowych musiały

być w barwach narodowych. Taki był zamysł organizatorów. Do konkursu zgłosiło się ponad

20 osób oraz cztery grupy klasowe z własnoręcznie wykonanymi ,poza kilkoma wyjątkami,

latawcami.  Zawody  latawcowe  połączone  były  z  wojskowym  piknikiem.  

Zanim  wszyscy  spotkali  się  na  pikniku,  zorganizowanym  jak  co  roku  na  łące  Państwa

Helwichów,  przy  Pomniku  Spadochroniarzy  w  Sokołowie  odbyła  się  ceremonia  złożenia

kwiatów.  W  tej  patriotycznej  uroczystości  wzięli  udział:  Poczet  Sztandarowy  Szkoły

Podstawowej  w  Lubaszu  im.  Batalionu  Spadochronowego  I  Armii  WP,  uczniowie  szkoły,

delegacje,  ale  przede  wszystkim  rodzina  Państwa  Furmanów  ,  których  rodzice  udzielili

schronienia  uczestnikom  pamiętnego  zrzutu,  płacąc  za  to  najwyższą  cenę.

Piękną  prelekcję  na  ten  temat  wygłosiła  Pani  Małgorzata  Kabacińska.

W  zawodach  latawcowych  najciekawsze  latawce  –  pod  warunkiem,  że  potrafiły  latać,

otrzymały nagrody rzeczowe ufundowane przez GOK w Lubaszu. Jury postanowiło przyznać

cztery  równorzędne nagrody  w  wysokości  200  zł.  dla  latawców  wykonanych  przez  klasy

szkolne:  Edukacji  Lubasz,  klasy  VII  a  SP  Lubasz,  klasy  II  SP  Miłkowo  oraz  dla  klasy  V  SP

Miłkowo.

Nagrody  indywidualne  otrzymali:  I  miejsce  –  Filip  Izydor,  II  miejsce  –  Rozalia  Tomas,  III

miejsce Tymon Niezborała.

Piknik miał  charakter  wojskowy,  dlatego też przeprowadzone konkurencje  sprawnościowe

także związane były z wojskiem. Rzut granatem cieszył się dużym zainteresowaniem, a wyniki

zmagań były następujące: I miejsce – Dominik Chwałek, II miejsce – Kacper Górny, III miejsce

– Hubert Stachowski. Strzelanie z broni pneumatycznej zorganizowane przez LOK Debrzno

również  zgromadziło  wielu  chętnych,  najlepiej  strzelała  Olga  Begier,  II  miejsce  wywalczył

Jakub  Orłowski,  III  miejsce  –  Agata  Jessa.  

Bardzo  dużym  powodzeniem  cieszyły  się  przejażdżki  oryginalnymi  samochodami

wojskowymi.  Były to samochody z „kolekcji” Grupy Militarnej z Lubasza , pasjonatów sprzętu

wojskowego z II wojny światowej. Przyjechali  też pasjonaci z Wronieckiego Stowarzyszenia

Historycznego  „Historica”  prezentując  swoje  zbiory  militarne  oraz  okazały  spadochron

desantowy z II  wojny światowej. Oryginalne akcesoria wojskowe, broń, gadżety, mundury
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zaprezentowała Grupa Rekonstrukcyjna z Piły oraz Pan Mirosław Szyntar z Nadnoteckiego

Stowarzyszenia Strzeleckiego. Nie zabrakło tez tradycyjnej grochówki. 

11. Panie  z  Koła  Gospodyń  Wiejskich  ze  Sławna  zdobyły  pierwsze  miejsce  w  konkursie

”Tradycyjnej Kuchni Wielkopolskiej”.

Potrawa „Faszerowana  kaczka  z  Noteckiej  Doliny  podawana  z  pyzą  i  modrą  kapustą  lub

buraczkami” zdobyła  serca  i  podniebienia  jury  konkursu,  który  w tym  roku odbył  się  na

Wyspie Edwarda w Zaniemyślu. Członkinie KGW konkurowały z wieloma innymi potrawami z

całej  wielkopolski,  stąd też  nagroda  jest  szczególna.  Koło Gospodyń Wiejskich  ze  Sławna

działa  od  wielu  lat  aktywnie  na  rzecz  miejscowości.  Panie  organizują  m.in.  warsztaty

kulinarne, zajęcia rękodzielnicze, wyjazdy integracyjne, spotkania świąteczne dla najstarszych

mieszkańców  wsi,  przygotowują  stoiska  promocyjne  i  oczywiście  regularnie  startują  w

konkursach  kulinarnych.  KGW tworzą  panie:  Katarzyna  Dykow, Alina  Nowacka,  Marianna

Piotr,  Maria  Olczak,  Wiesława  Nowak,  Wiesława  Musiał,  Ewa  Oborska,  Agnieszka  Leoś,

Małgorzata Stefańska, Alina Golon, Wanda Bilska. Cieszymy się, że ich talent kulinarny został

dostrzeżony również poza granicami gminy czy powiatu. Życzymy,   by ta nagroda zachęciła

Panie do zdobywania kolejnych . FesUwal Tradycyjnej Kuchni Wielkopolskiej odbył się po raz

ósmy. Tradycją konkursu jest to, że jego kolejna edycja odbywa się na terenie powiatu, z

którego pochodzi zwycięzca obecnej edycji. Możemy się zatem spodziewać w przyszłym roku

niezwykle smacznego wydarzenia w naszej okolicy.

12. Uwieńczeniem tegorocznego udanego lata były Gminno-Parafialne Dożynki, które odbyły się

w lubaskim amfiteatrze w ostatnią niedzielę. Organizatorem tegorocznych dożynek była wieś

Dębe przy współpracy z Samorządem Gminy Lubasz oraz Gminnym Ośrodkiem Kultury. Jest

to  już tradycją, że  zawsze w Lubaszu doroczne święto plonów organizują sołectwa, które

wyrażą  chęć  podjęcia  tak  wielkiego  trudu  organizacyjnego.  Gospodarzami  tegorocznych

dożynek byli młodzi rolnicy z Dębego: Natalia Kosicka czyli Pani sołtys oraz Pan Łukasz Graj

czyli  Przewodniczący  rady  Soleckiej  wsi  Dębe.Scenariusz  święta  plonów  był  zgodny  z

tradycjami  wypracowanymi  w  ostatnich  latach.  Rozpoczęło  się  uroczystą  Mszą  Św.  w

lubaskim Sanktuarium z udziałem delegacji większości wsi z terenu Gminy Lubasz w asyście

Pocztów  Sztandarowych.  Z  kościoła  barwny  korowód  dożynkowy  przemaszerował  do

amfiteatru, w rytm marsza granego przez Orkiestrę Dętą MCK w Czarnkowie pod dyrekcją
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Pana  Tadeusza  Kurzaca.  Włodarze  gminy  i  parafii  wraz  z  Gospodarzami  Dożynek jechali

w korowodzie stylową powózką.

Obrzęd  dożynkowy  w  tym  roku  przygotowały  dzieci  „Lubaskiego  Jednorożca”  ze  Szkoły

Podstawowej z Miłkowa. Po obrzędzie reprezentacje trzynastu wsi sołeckich złożyły dorodne

wieńce  dożynkowe,  wzbogacając  swoje  prezentacje  ciekawymi  i  pełnymi  humoru

występami.Wieńce  oraz korowód były  oczywiście oceniane przez  Jury w składzie:  Justyna

Przybył (Przewodnicząca), Władysław Dymek, Marek Wicher, Karolina Rążewska-Golik, Ewa

Stachowiak,  Alicja  Kaźmierczak.  Werdykt  Jury  w  konkursie  wieńców  był  następujący:  

I miejsce – Nowina, II miejsce - Bzowo-Goraj, III miejsce – Lubasz, IV miejsce – Jędrzejewo, V

miejsce – Dębe, VI miejsce – Miłkowo, VII miejsce Sławno, i kolejne równorzędne miejsca –

Antoniewo, Kamionka, Krucz, Prusinowo, Sokołowo, Stajkowo. Jury za wrażenia artystyczne

przedstawień korowodowych postanowiło przyznać następujące nagrody: I miejsce – Sławno,

II miejsce – Sokołowo, III miejsce – Jędrzejewo. Oczywiście oprócz dyplomów wsie otrzymały

nagrody pieniężne.  Dożynki,  to  okazja  do wręczenia  wyróżnień i  nagród  dla  najlepszych

rolników.  W  tym  roku  postanowiłem  przyznać  tytuł  „Siewca  Roku  2018”  rolnikom  i  ich

rodzinom, którzy wzorowo prowadzą swoje gospodarstwa rolne, a dodatkowo wyróżniają się

zaangażowaniem  w  sprawy  swoich  lokalnych  środowisk.  Ten  zaszczytny  tytuł  otrzymali:

Urszula i Witold Stachowiak z Dębego, Agnieszka i Jan Stasiak z Dębego, Daniel Krzyżanowski

z  Lubasza,  Jowita  i  Łukasz  Wlekły  z  Jędrzejewa,  Karolina  i  SebasUan Kostyk  ze  Stajkowa,

Krystyna i Krzysztof Koltermann z Sokołowa, Małgorzata i  Remigiusz Kowal z Krucza, Ewa i

Marek Zielińscy z Goraja, Andrzej Nowak z Prusinowa.

13. Po  raz  kolejny  zorganizowaliśmy  Gminny  Turniej  Wsi.  Reprezentanci  wsi  sołeckich

rywalizowali  w  konkurencjach  siłowych,  precyzyjnych,  rzutnych,  skocznych,  a  ciekawa

formuła i sposób realizacji zadań pozwolił na zapewnienie dobrej zabawy tak widowni jak i

samym startującym. Ostatecznie zwyciężyła Kamionka przed Antoniewem i Nowiną. Turniej

wsi  w gminie Lubasz  z założenia  ma pozwolić  na równą rywalizację,  niezależnie  od ilości

mieszkańców  poszczególnych  miejscowości.  Kilkuletnie  doświadczenie  po  przywróceniu

zabawy,  pozwala  obiektywnie  stwierdzić,  że  ten cel  udaje  się  organizatorom zrealizować.

Dobór  konkurencji,  prowadzona  równolegle  rywalizacja  i  publiczność,  która  potrafi  dać

wsparcie  i  nagrodzić  brawami  startujących  tworzą  pozytywna  atmosferę  konkursu.  Duże
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słowa  uznania  należą  się  tradycyjnie  sołtysom  i  kierownikom  zespołów,  którzy  często

używając metod perswazji kompletują drużyny. Wsie otrzymują również nagrody finansowe,

z przeznaczeniem na realizacje własnych pomysłów.

14. W  sierpniu  odbyła  się  cykliczna  impreza  Dni  Lubasza  .Tradycyjnie  cieszyła  się  ogromnym

zainteresowaniem mieszkańców, wczasowiczów oraz uczestników przybyłych z okolicznych

miejscowości. Nie zabrakło znanych propozycji  na spędzenie czasu, a przygotowane przez

organizatorów  nowe  pomysły  spotkały  się  z  pozytywnym  odbiorem.  Organizatorzy

postanowili w tym roku zainaugurować Dni Lubasza niekonwencjonalnie, jak nigdy wcześniej,

za sprawą realizowanych wydarzeń w kilku wsiach sołeckich jednocześnie. Tak więc podczas

tegorocznych Dni Lubasza było muzycznie, lirycznie oraz sportowo. Już w piątkowy wieczór

pierwsze  rytmy  muzyczne  zabrzmiały  jednocześnie  w  miejscowościach  Sławno,  Krucz  i

Lubasz,  inaugurując  tegoroczne  Dni  Lubasza.  W  Sławnie  zaprezentował  swój  kunszt

artystyczny  solista  Teatru  Wielkiego  w  Poznaniu  Sławomir  Heinrychowski,  saksofonista  i

klarnecista.  W  sali  wiejskiej  Kruczu  dla  mieszkańców  pięknie  zagrał  lubasko-drezdenecki

zespół muzyczny „Adagio” pod kierunkiem Szymona Spolankiewicza z Lubasza, a w Lubaszu

ten inauguracyjny piątek był okazją dla mieszkańców i turystów przebywających w Lubaszu

do zaprezentowania swoich umiejętności muzycznych w wersji  karaoke. Koncert galowy w

sobotę stanowił występ zespołu Red Lips. Wcześniej w sobotnie przedpołudnie odbyła się

kolejna  edycja  Czaruś  Cup.  Niedziela  także  obfitowała  w  wydarzenia  muzyczne,  które

rozpoczęły  się  występem  dzieci  szkolnych  „Lubaskiego  Jednorożca”  ,potem  była  muzyka

country,  a  na  zakończenie  wieczoru  wystąpiły  zespoły  discopolowe  Adonis  i  Milano.

W organizacje Dni Lubasza żywo włączyła się biblioteka, która zaprosiła grono czytelników do

zapoznania się z piękną literaturą, odnoszącą się do postaci Marszałka Piłsudskiego i  jego

najbliższych, za sprawą książki o tytule „Kobieta, którą pokochał Marszałek”. Były też atrakcje

dla naszych milusińskich.

15. TITANEN ON TOUR 2018 to wyprawa pod hasłem „Europa to my – Konie przynoszą pokój”

zorganizowana przez Klub Sportowy Hodowli Koni Zimnokrwistych Brueck e.V. Karawana kilku

wozów  wraz  z  pełnym  ekwipunkiem  wyruszyła  18.07.2018  z  miejscowości  Brueck  w

Niemczech  z  przesłaniem niesienia  pokoju.  W  miejscach  postoju  spotykają  się  z  lokalną

społecznością, opowiadają o swojej wyprawie, a także przekazują symboliczny dzwon pokoju.
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Jeden z nich trafił w moje ręce Pastor Helmut Kautz, przekazując dzwon powiedział „Jeśli

mieszkańcy w Waszej gminie zaczną się kłócić, proszę zadzwonić tym dzwonem.” Karawana

wędruje  historycznym szlakiem handlowym „Hellweg”, który wiedzie od Brugii w Belgii, na

Atlantyku,  do  rosyjskiego  Veliky  Nowogród.  Karawana  zatrzymała  się  w  Kruczu,  gdzie

mieszkańcy przywitali wędrowców niezwykle gościnnie. Na spotkanie z wędrowcami przybili

mieszkańcy całej gminy tworząc niezwykle ciepłą i gościnną atmosferę"

Do informacji uwag nie zgłoszono. 

Ad. 2  .    Podsumowanie szkół i przedszkoli po pierwszym pełnym roku szkolnym po reformie systemu  

oświaty

Temat omówił Ryszar Bilski – dyrektor Gminnego Zespołu Obsługi Szkół w Lubaszu. 

Prezydenta  RP w dniu  14 grudnia 2016 roku podpisał  ustawę  -  Prawo oświatowe  oraz  Przepisy

wprowadzające  -  Prawo  oświatowe.  Zmiany w oświacie  zaczęły  się  1  września  2017,a  zakończą

w  roku  szkolnym  2022/2023.  Podpisana  ustawa  wprowadzająca  prawo  oświatowe  opisuje

mechanizmy i tryb wdrażania nowych regulacji  zawartych w ustawie – Prawo oświatowe. Ustawa

zawiera  również  zmiany  w  innych  ustawach,  stanowiące  konsekwencję  wprowadzenia  nowego

ustroju szkolnego. Z dniem 1 września 2017 r. zlikwidowano klasę I, a w latach następnych kolejne

klasy  dotychczasowego  gimnazjum.  Ustrój  szkolny  z  systemu  6-letniej  szkoły  podstawowej,

3-letniego  gimnazjum,  3-letniego  liceum  ogólnokształcącego,  4-letniego  technikum  i  3-letniej

zasadniczej szkoły zawodowej ulegnie przekształceniu. W przypadku publicznej szkoły podstawowej

prowadzonej  przez  jednostkę  samorządu terytorialnego  przyjęto,  że  z dniem 1 września  2017 r.

dotychczasowa sześcioletnia szkoła podstawowa staje się ośmioletnią szkołą podstawową. 

Reforma oświaty objęła swym zakresem również Gminę Lubasz, gdzie Rada Gminy Lubasz działając

zgodnie  z  zapisami  ustawy z  dnia  14  grudnia  2016  r.  Przepisy  wprowadzające  ustawę  –  Prawo

oświatowe oraz ustawy z dnia 14 grudnia 2016r. Prawo oświatowe podjęła szereg uchwał w sprawie

dostosowania gminnej  oświaty do nowego systemu szkolnego.  W ramach powyższych prac Rada

Gminy w Lubaszu podjęła miedzy innymi:

1. Uchwałę  Nr XXVII/265/17  z  dnia  30  marca  2017  r.  w sprawie  przekształcenia  Publicznej

Szkoły  Podstawowej  im.  płk.  Fr.  Bartoszka  w  Jędrzejewie  poprze  obniżenie  jej  struktury

organizacyjnej do struktury I – III,

 12



2. Uchwałę  Nr XXVII/266/17  z  dnia  30  marca  2017  r.  w sprawie  przekształcenia  Publicznej

Szkoły  Podstawowej w Kruczu poprzez  obniżenie jej  struktury  organizacyjnej  do struktury

I – III,

3. Uchwałę  Nr  XXVII/260/17  z  dnia  30  marca  2017  r  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół

podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego,

4. Uchwałę Nr XXIX/281/17 z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego, 

5. Uchwałę  nr  XXXII/315/17  z  dnia  26  października  2017  roku  w  sprawie  stwierdzenia

przekształcenia  sześcioletniej  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  im.  Batalionu

Spadochronowego  I  Armii  Wojska  Polskiego  w  Lubaszu  w  ośmioletnią  Publiczną  Szkołę

Podstawową im. Batalionu SpadochronowegoI Armii Wojska Polskiego w Lubaszu, 

6. Uchwałę  nr  XXXII/314/17  z  dnia  26  października  2017  roku  w  sprawie  stwierdzenia

przekształcenia  sześcioletniej  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  im.  Marii  Dąbrowskiej

w Miłkowie w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Marii Dąbrowskiej w Miłkowie, 

7. Uchwałę Nr XXXII/320/17 z dnia 14 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia

Publicznej  Szkoły  Podstawowej  im.  płk.  Fr.  Bartoszka  w  Jędrzejewie  o  strukturze  I-III

w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową strukturze organizacyjnej I-III,

8. Uchwałę Nr XXXII/321/17 z dnia 14 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia

Publicznej  Szkoły  Podstawowej w Kruczu o strukturze I-III  w ośmioletnią Publiczną Szkołę

Podstawową o strukturze organizacyjnej I-III.

Rok szkolny 2017/2018 to pierwszy rok w nowym systemie oświaty w Gminie Lubasz. W Publicznej

Szkole Podstawowej w Kruczu i w Publicznej Szkole w Jędrzejewie pozostali uczniowie z klas od I do

III. Pozostałe dzieci tj. uczniowie od klasy IV do klasy VII były dowożone były do Publicznej Szkoły

Podstawowej w Lubaszu. 

Obecna struktura naszej gminnej oświaty to:

1.      Publiczna Szkoła Podstawowa w Lubaszu – o strukturze 8 klasowej.

2.      Publiczna Szkoła Podstawowa w Miłkowie – o strukturze 8 klasowej.
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3.      Publiczna Szkołą Podstawowa w Kruczu – o strukturze I-III.

4.      Publiczna Szkołą Podstawowa w Jędrzejewie – o strukturze I-III.

5.      Przedszkole „Bajka” w Lubaszu.

Stan oddziałów  - liczba uczniów w placówkach oświatowych – wrzesień 2017 r

Placówka Liczba oddziałów Łączna liczba uczniów 

PSP Krucz 2 17

Placówka Liczba oddziałów Łączna liczba uczniów 

PSP Jędrzejewo 2 27

 

Placówka Liczba oddziałów Łączna liczba uczniów 

PSP Miłkowo 7 100

 

Placówka Liczba oddziałów Łączna liczba uczniów 

PSP Lubasz 27  (w  tum  6  oddziałów

gimnazjum) 

573 (w tym 141 uczniów          

z oddziałów gimnazjalnych) 

 

Placówka Liczba oddziałów Łączna liczba dzieci

Przedszkole 14 314

 

Razem w szkołach podstawowych mamy 38 oddziałów klasowych – 717 dzieci, nadto 14 oddziałów

przedszkolnych i 314 dzieci.

Stan oddziałów - liczba uczniów w placówkach oświatowych – wrzesień 2018 r
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Placówka Liczba oddziałów Łączna liczba uczniów 

PSP Krucz 2 13

 

Placówka Liczba oddziałów Łączna liczba uczniów 

PSP Jędrzejewo 2 33

 

Placówka Liczba oddziałów Łączna liczba uczniów 

PSP Miłkowo 8 115

PSP Lubasz 26  (w  tym  3  oddziały

gimnazjalne) 

586 (w tym 72 uczniów            

z oddziałów gimnazjalnych) 

Przedszkole 14 292

Razem w szkołach podstawowych mamy 38 oddziałów klasowych – 747 dzieci

Zestawienie klas w PSP Lubasz wraz z dziećmi dowożonymi:

Rok szkolny 2017/2018

 

Klasy Ilość klas Ilość uczniów Średnia  liczba  uczniów
w klasie

Klasy IV 5 108 21,6

Klasy V 3 71 23,7

Klasy VI 3 63 21

Klasy VII 3 53 17,7
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Klasy VIIII ------------ ---------------  

Zestawienie klas w PSP Lubasz wraz z dziećmi dowożonymi:

Rok szkolny 2018/2019

Klasy Ilość

klas

Ilość uczniów Średnia  liczba uczniów

w klasie

Klasy IV 4 99 24,75

Klasy V 5 111 22,2

Klasy VI 3 69 23

Klasy VII 3 68 22,7

Klasy VIIII 3 50 16,7

Ponadto należy w tym miejscu zaznaczyć,  że w Publicznej Szkole Podstawowej w Lubaszu mamy

w roku szkolnym 2018/219 łącznie trzy oddziały klas sportowych, tj. jeden odziała w klasie IV, jeden

w klasie V oraz jeden w klasie VI.

W okresie wakacji  letnich w roku 2017 przeprowadzono na potrzeby reformy następujące prace

remontowo dostosowawcze i tak: 

• w  Publicznej  Szkole  Podstawowej  w  Miłkowie  przeprowadzono  niezbędne  remonty

wydatkując – 10.370,00 zł, 

• w  Publicznej  Szkole  Podstawowej  w  Jędrzejewie  przeprowadzono  również  drobne  prace

remontowe  jak  i  również  zaadaptowano  pomieszczenie  klasowe  na  salkę  do  ćwiczeń

wydatkując łącznie – 20.144,95 zł. 

Wraz ze zmianą systemu oświaty w Gminie Lubasz znacznej modernizacji wymagała sieć dowozów

szkolnych. Na dowozach dzieci do szkół wprowadzono dodatkowy autobus, jak i również włączono

w odwozy szkolne busa jeżdżącego do Gębic.
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Porównując  dowozy  szkolne  w  roku  2016/217  do  roku  2017/2018  mamy  następujący  wzrost

kosztów dowozów szkolnych:

Wzrost:

1.      1744 km x 2,80 zł neS +8%VAT = 5.273,86 zł

2.      7644 km x 2,0 zł neSo +8%VAT = 16.511,04 zł

3.      6049 km x 2,3 zł +8%VAT = 15.025,72 zł 

4.      Gimbus wzrost wydatku na paliwo: 8797,91 zł

Razem mamy wzrost kosztów dowozów szkolnych o : 45.608,53 zł. 

Ponadto w wyniku wprowadzonej  reformy oświaty w Gminie Lubasz wystąpiły nieznaczne koszty

związane z zakupem dodatkowych tablic szkolnych, zakupem pieczątek, zmianą umów itd. Wszystkie

powyższe koszty nie przekroczyły 1000,00 zł.

Dostosowanie systemu oświaty w Gminie Lubasz do wymogów prawa zrodziło pewne problemy i co

za  tym idzie  koszty.  Likwidacja  gimnazjów,  wprowadzenie  do  szkół  podstawowych  przedmiotów

matematyczno-przyrodniczych  takich  jak  fizyka  czy  chemia  wymusiła  na  samorządach  podjęcie

szeregu działań związanych z przygotowaniem pomieszczeń do realizacji tychże zajęć jak i również

doposażenie  pracowni.  Gmina  Lubasz  w wyniku postępowania  konkursowego uzyskała  już  przed

wprowadzeniem reformy oświatowej środki z  UE na realizację  projektu pn. „Odnowa Edukacji  w

gminie Lubasz - program kompetencji kluczowych uczniów i uczennic w Gminie Lubasz”.  Całkowita

wartość  projektu wynosi  421 616,76,  natomiast  wartość  dofinansowania  to  400 535,92.  Celem

projektu  jest  wyrównanie  szans  rozwojowych  285  uczniów,  w  tym  30  z  niepełnosprawnością

uczących się na terenie wiejskiej gminy Lubasz, w okresie 23 miesięcy poprzez podniesienie poziomu

wiedzy  i  kompetencji  kluczowych.  W  ramach  projektu  zaplanowano:  zajęcia  dydaktyczno  -

wyrównawcze, zajęcia dodatkowe- edukacyjne projekty rozwojowe, zajęcia specjalistyczne dla dzieci

ze  specjalnymi  potrzebami  edukacyjnymi,  zakup  wyposażenia  do  prowadzenia  zajęć  metodami

eksperymentalnymi  i  specjalistycznego,  studia  podyplomowe  i  kursy  dla  nauczycieli  w  zakresie

pedagogiki  specjalnej  i  nauczania  eksperymentalnego.  W  projekcie  biorą  udział  uczniowie

Publicznych Szkół  Podstawowych w Lubasz  i  Miłkowie.  Realizacja  powyższego projektu  w naszej

gminie znacząco obniżyła koszty wprowadzenia reformy oświatowej.  W wyniku realizacji  projektu
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pracownie przedmiotowe w/w szkół zostały doposażone w pomoce dydaktyczne za łączną wartość

ponad 72 tyś zł.

Ponadto w ramach projektu 75 nauczycieli zostało objętych wsparciem w postaci szkoleń, kursów

oraz  studiów  podyplomowych,  30  uczniów  z  niepełnosprawnością  uczestniczy  w  zajęciach

specjalistycznych tj. logopedia, rehabilitacja ruchowa, terapia psychologiczne, zajęcia korekcyjno –

kompensacyjne, biofeedback, socjoterapia, integracja sensoryczna. 

Natomiast  w  ramach  projektu  inwestycyjnego  zatytułowanego  „Modernizacja  i  adaptacja  oraz

wyposażanie budynków szkolnych w Gminie Lubasz”, budynki Szkoły Podstawowej w Lubaszu oraz

dotychczasowego  „Gimnazjum”  zostały  wyposażone  w  windy  zewnętrze,  wartość  umowy  z

wykonawcą to: 382407,00 zł. Dzięki tej inwestycji uczniowie z trudnościami w poruszaniu będą mieli

swobodny dostęp do wszystkich  klas  lekcyjnych.  Kolejny  element projektu to adaptacja  budynku

gospodarczego  na  potrzeby  sali  rehabilitacji  ruchowej,  sali  integracji  sensorycznej  oraz

pomieszczenie  do  indywidualnego  nauczania.  Wartość  wykonawcza  tej  części  projektu  to:

547350,00  zł.  Budynek  został  rozbudowany  i  w  pełni  dostosowany  do  potrzeb  osób

z niepełnosprawnością oraz wyposażony w specjalistyczny sprzęt. 

Ostatnim  elementem  działania  był  zakup  sprzętu  do  pracowni  informatycznych  we  wszystkich

szkołach w Gminie Lubasz oraz wyposażenie pracowni matematycznych, fizycznych, biologicznych,

chemicznych i geograficznych, a także specjalistycznych. 

Publiczną Szkołę Podstawową w Miłkowie doposażono w 1 dygeostorium, 12 mikroskopów, 1 serwer,

1 tablicę interaktywną, 17 komputerów, 3 projektory oraz 10 laptopów. Do PSP w Lubaszu trafiło: 27

komputerów, 1 serwer,  3  kamery,  1  tellurium, 1 stacja  pogody,  28 mikroskopów, czasza grzejna,

6  projektorów,  20  laptopów.  W  ramach  projektu  w  PSP  Lubaszu  powstała  pracownia  językowa

z 21 komputerami wyposażonych w odpowiednie oprogramowanie do nauki języka obcego.

Sprzęt rehabilitacyjny, do integracji sensorycznej i indywidualnego nauczania zakupiono na kwotę:

41.861,70 zł, urządzenie biofeedback za kwotę 12.850,00 zł, podłogę interaktywna za 8.700,00 zł.

Sprzęt  komputerowy  za  kwotę  496.859,70  natomiast  wyposażenie  pracowni  biologicznych,

chemicznych i geograficznych wraz z meblami do zaadaptowanego budynku za kwotę 39.542,90. 

Łączna wartość inwestycji  (wg umów z wykonawcami) wynosi  1.529.571,30 zł, natomiast wartość

dofinansowania to 1.033.902,20 zł.
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Ponadto  w  11  lipca  2018  podpisano  umowę  o  dofinansowanie  remontu  szatni  sportowych

w budynku Publicznej Szkoły Podstawowej w Lubaszu. Wartość dofinansowania wg umowy wynosi

35.700,00 zł.  Wartość wykonania prac wg umowy z  wykonawcą wynosi  63.872,61 zł.  Wykonane

zostały prace rozbiórkowe polegające na wykuciu normatywnych otworów drzwiowych, likwidacji

zbędnych korytarzyków wewnętrznych, demontażu podłóg z lastryko i betonowych. 

W  obu  pomieszczeniach  wygospodarowane  zostały  toalety  oraz  prysznice,  ułożone  płytki

ceramiczne,  wyposażone  w  nowe  umywalki  i  toalety  porcelanowe.  Zamontowany  został  bojler

(w piwnicy na dole) zasilający obie szatnie w ciepłą wodę. Podłogi na całej powierzchni z płytek

ceramicznych.  Wymienione  zostały  drzwi  do  normatywnych  i  zgodnych  z  głównymi  ciągami

komunikacyjnymi.  Zainstalowana  została  wentylacja  we  wszystkich  pomieszczeniach  oraz  nowa

instalacja  elektryczna  umożliwiająca  włączenie  i  wyłączenie  światła  bezpośrednio  w

pomieszczeniach. Oświetlenie zostało wymienione na LED, energooszczędne. Wymienione zostały

wieszaki i ławeczki na bezpieczne w użytkowaniu. Po wykonaniu remontów obiekt w dalszym ciągu

będzie nieodpłatnie udostępniany klubom sportowym.

W  wprowadzonej  reformy oświatowej  w  Gminie  Lubasz  nie  zwolniono żadnego  nauczyciela  jak

i  również nie  zwolniono żadnego z pracowników obsługi szkół.  Jak łatwo policzyć struktura szkół

z przed reformy w naszej gminie obejmowała:

• PSP Lubasz 15 oddziałów, 

• PSP Miłkowo 6 oddziałów, 

• PSP Jędrzejewo 5, 

• PSP Krucz 5 oddziałów 

• Gimnazjum 11 oddziałów. 

Razem mieliśmy: 42 oddziały klasowe.

Stan po reformie – rok szkolny 2017/2018:

• PSP Lubasz 26 oddziałów, 

• PSP Miłkowo 8 oddziałów, 

• PSP Jędrzejewo 2, 
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• PSP Krucz 2 oddziałów 

Stan od 01 września 2018 – 38 oddziałów.

Zatem porównując w/w ilości oddziałów klasowych z łatwością zauważamy spadek ilości  klas  po

reformie. Docelowo liczba oddziałów klasowych na Gminie Lubasz będzie wahać się w okolicach 38

oddziałów. W wyniku reformy oświatowej w bilansie całkowitym z gminy ubywa nam jeden rocznik

(było 6 klas podstawówki +3 klasy gimnazjalne) a jest 8 klas szkoły podstawowej. 

Struktura obecnej oświaty przyjęta w Gminie Lubasz jest rozwiązaniem, które zabezpiecza potrzeby

uczniów i rodziców jak i  również uwzględnia możliwości lokalowe szkół. Jednocześnie gwarantuje

wysoką  jakość  kształcenia  dzieci  i  możliwość  kreatywnej  pracy  dla  nauczycieli.  Mamy  pełną

świadomość rosnących potrzeb w zakresie edukacji, nie możemy w tej sytuacji kierować się tylko

finansami. Najważniejszym celem jaki przyświecał w kształtowaniu naszej gminnej oświaty było aby

na  miarę  możliwości  naszej  gminy  w  pełni  realizowała  oczekiwania  dzieci  i  rodziców.  Nie  bez

znaczenia są rosnące oczekiwania społeczne rodziców zarówno dzieci przedszkolnych jak i szkolnych.

Rodzice w dzisiejszej rzeczywistości najczęściej pracują, dlatego oczekują między innymi wydłużenia

czasu  pracy  przedszkoli,  szerszej  oferty  zajęć  szkolnych  jak  i  również  wydłużenia  świetlic  we

wszystkich  naszych  placówkach.  Subwencja  oświatowa  nie  odzwierciedla  jednak  potrzeb

oświatowych.  Na  wzrost  wydatków  na  oświatę  w  naszej  gminie  wpływ  miało  między  innymi

wydłużenie  czasu  pracy  przedszkoli  (wszystkie  odziały  pracują  powyżej  5  godzin  dziennie).

Wydłużenie  czasu  funkcjonowania  grup  przedszkolnych  to  dodatkowe  etaty  pedagogów,

pracowników obsługi jak i również koszt związany z przygotowaniem i dowozem posiłków do tychże

oddziałów. Kolejnym czynnikiem generującym wzrost wydatków to utworzenie klas sportowych (od

września 2018 roku to już trzy oddziały). Na wydatki oświatowe, jak zaznaczyliśmy już wcześniej,

w  znacznej  mierze  wpływają  koszty  wynagrodzeń  wraz  z  pochodnymi.  W  tym  miejscu  należy

zaznaczyć, że w przypadku nieobecności  pedagoga w pracy  (chorobowe, urlopy dla poratowania

zdrowia) musi go zastąpić inny nauczyciel, gdyż dzieci nie mogą pozostać bez opieki. Za dodatkowe

godziny oczywiście nauczycielowi przysługuje wynagrodzenie wg stopnia awansu, stażu itd. Można

zaznaczyć, że w roku szkolnym 2017/2018 było to ponad 2000 godzin, co również nie pozostaje bez

znaczenia na wydatki oświatowe. Ponadto na wzrost wydatków w oświacie miała wpływ przyjęta

w  założeniach  do  projektu  budżetu  Gminy  Lubasz  na  roku  2018  podwyżka  wynagrodzeń  dla

pracowników obsługi  szkół.  Wszystkie  w/w czynniki  mają  wpływ na  kształtowanie  się  wydatków
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oświatowych w Gminie  Lubasz.  Podsumowując jednak stwierdzić  należy,  że  przyjęta  przez  Radę

Gminy Lubasz sieć szkół jest najbardziej optymalną wobec obowiązujących przepisów prawa jak i też

realiów Gminy Lubasz. W przyszłości oszczędności na oddziałach w całej gminie to 4-6 oddziałów,

a więc ok. 10-12 etatów. Aktualna duża ilość nadgodzin jaką mają nauczyciele pozwala stwierdzić, że

w przyszłości wszyscy zatrudnieni na stałe pracownicy oświaty pracy nie utracą. 

Uwag ani pytan do dyrektora nie zgłoszono. 

Ad. 3 Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Lubasz za pierwsze półrocze 2018 r.

Informację przedstawiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek, która powiedziała, że na podstawie art.266

ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych zarząd jednostki samorządu terytorialnego przedstawia

organowi  stanowiącemu oraz  regionalnej  Izbie  Obrachunkowej,  w terminie  do dnia  31  sierpnia

danego roku:

- informacje o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze,

-  informacje  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy  finansowej,  w  tym  przebiegu  realizacji

przedsięwzięć,

- informację z działalności instytucji kultury.

Zarządzeniem nr 58.2018 z dnia 28 sierpnia 2018 roku Wójt Gminy przyjął te informacje z wykonania

I półrocza. Gmina otrzymała także opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, która jest pozytywna i

która radni otrzymali. 

Następnie Skarbnik Gminy przeszła do omówienia wykonania budżetu w I półroczu.

                                                           Plan                                              Wykonanie                    %

DOCHODY                            40.615.246,90                                      22.107.924,65                54,43

WYDATKI                              46.866.132,90                                      22.762.854,02                 48,57

PRZYCHODY                           8.856.400,00                                        4.809.512,53                  54,31

  w tym kredyty                   8.700.000,00                                          3.250.000,00

                                                                                                                1.117.500,75 (kredyt krótkotrwały,

                                                                                                                                                      debet)
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          wolne środki                    156.400,00                                              442.011,78

(Powyższe dane zostały zamieszczone w tabeli nr 3) 

ROZCHODY                          2.605.514,00                                           2.291.014,00

w tym -spłata pożyczki                 1.795.139,00                                           1.795.139,00          100%

droga Antoniewo – Krucz

- rozbudowa Przedszkola               193.000,00                                               193.000,00           100%

   BAJKA

- spłata pozostałych                     617.375,00                                               302.875,00           49,06%

kredytów

Łączna  kwota  spłaty  kredytów  stanowi  6,35%  planowanych  dochodów  (kredyty  2.291.014  zł  +

zapłacone odsetki 217.924,96 + poręczenie GOK 70.000) Po wyłączeniu projektów unijnych jest to

1,45%. Natomiast dopuszczalny wskaźnik na 30 czerwca br. wynosił 5,97%

Łączne zadłużenie na koniec czerwca br. wyniosło 18.922.468,03 zł i stanowi 46,59% planowanych

dochodów budżetu gminy.

Struktura dochodów:                            Plan                                     Wykonanie                       % wykonania

MAJĄTKOWE (17,10%)                   6.943.277,88                            3.826.508,74                     55,11

BIEŻĄCE   (82,90%)                       33.671.969,08                          18.281.415,91                     54,29

Dochody majątkowe to:

1) droga Antoniewo – Krucz                                                              1.789.360,55

2) Przedszkole BAJKA                                                                             193.074,56

3) uregulowanie gospodarki wodno – ściekowej                           1.830.875,65

4) sprzedaż ratalna                                                                                     7.055,57

5) składniki mienia (drewno z lasu)                                                          6.021,81

Dochody bieżące – większość pozycji wykazała prawidłowy wskaźnik wykonania. Niemniej jednak są

pozycje w których wskaźnik ten jest niski tj.:
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- udział w PIT                                                                                                - 48,23%

- z tytułu dzierżawy urządzeń wodno – kanalizacyjnych                       - 28,57%

- opłata za korzystanie z wychowania przedszkolnego                          - 40,97%

- opłata za wyżywienie z wychowania przedszkolnego                          -37,53%

- sprzedaż mienia                                                                                          – 5,14%

- opłata od spadków i darowizn realizowana przez Urząd Skarbowy    – 5,86%

Zaległości na 30 czerwca br. w stosunku do wymiaru, a nie planu obrazuje tabela na str. 6 – kwota

1.512.042,27 zł

Największe zaległości odnotowano w:

1. zaliczkach i funduszu alimentacyjnym                   - 683.799,13

2. podatku od nieruchomości osób prawnych         - 419.465,20

3. opłacie śmieciowej                                                  - 132.564,52

4. podatku od nieruchomości osób fizycznych       - ponad 90 tys

W związku z zaległościami wystawiono tytuły wykonawcze. Skarbnik zaznaczyła, że pomimo tytułów

wykonawczych wystawionych na Firmę Quidel i licytacji działek  położonych w Klempiczu (z 12 – 11

sprzedanych),  w związku  ze  zbiegiem  egzekucji  Gminie  Lubasz  nie  udało się  odzyskać  żadnego

wpływu.  Skarbnik  zaznaczyła,  że  na  podstawie  podjętej  uchwały  przez  Radę  Gminy  Lubasz

zwolnienia z podatku od nieruchomości obejmowały kwotę 239.494 zł.  Ponadto skutki obniżenia

górnych stawek podatków oszacowano na kwotę 357.862,87 zł.

Wójt Gminy Lubasz umorzył i rozłożył na raty następujące  podatki:

- rolny osobie fizycznej na kwotę 17 zł,

- podatek od nieruchomości osobie fizycznej – 41 zł

- jednemu podatnikowi częściowo umorzył podatek od nieruchomości w wysokości 140 zł

- 1 osobie fizycznej rozłożył płatność na raty – 7.161 zł

Struktura dochodów:
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                                                                                                               wykonanie                  w strukturze dochodów wykonanych

stanowią

- dochody własne                                   5.855 tys              49,83%                                   26,48%

(podatki, opłaty, PIT, z mienia komunalnego)

- subwencja ogólna                                6.731 tys              57,59%                                   30,45%

- dotacje celowe                                      5.287 tys              53,25%                                   23,92%

- dotacje unijne                                        4.183 tys              58,07%                                   18,92%

- środki ze źródeł pozabudżetowych           49 tys           116,04%                                      0,23%

(odszkodowania, darowizny)

WYDATKI                                                                  plan                                                             wykonanie    

- majątkowe                                   15.397.992,22                         6.151.356,14

- bieżące                                          31.468.140,68                        16.611.497,88

w tym:

- zadania zlecone                           4.801.150,60

- fundusz sołecki                                 71.558,47

- środki w dyspozycji RS                      14.331,05

Wydatki bieżące można podzielić na jednostki organizacyjne -  placówki oświatowe, GOPS (zadania

własne  i  zlecone  –  4.716.075,60  zł)),  Urzad  Gminy  i  GOK,  który  otrzymał  dotacje  w wysokości

580.745 zł (z biblioteką 878.737,18zł)

Na obsługę długu wydatkowano 217.924,96 zł. 

Wydatki bieżące dzielimy na zadania zlecone (4.801.150,60 zł) i zadania własne (11.810.347,28zł)

Wydatki majątkowe ukształtowały się na poziomie 6.151.356,14 zł co stanowi 39,95% zakładanego

planu. 

Finansowanie wydatków majątkowych:

- środki własne – 1.070.480,49 zł

- środki unijne    - 1.830.875,65 zł

 24



- kredyt SGB     -    3.250.000,00 zł

Największą inwestycją w br. jest budowa oczyszczalni na którą w I półroczu wydano 5.428.309,41 zł

co stanowi 50,19% planu 

Ponadto  w  I  półroczu  opłacono  rachunki  za  dokumentację  na  budowę  sieci  wodociągowej

w Kruteczku i Kruczu.

Na  projekt  modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych  w  Gminie  Lubasz

wydatkowano 641.559,40 zł  co stanowi 40,87% planu. W ramach tego zadania zakupiono sprzęt

komputerowy oraz sprzęt do prowadzenia zajęć rehabilitacyjnych. 

- sieci wodociągowej w ul. Zacisznej

Jeżeli chodzi o realizację przedsięwzięć ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej to zostały one

wykonane na poziomie 42,31% (wydatki majątkowe 43,12%  i wydatki bieżące  27,89%) 

Radni nie mieli uwag do przedstawionej informacji. 

PRZERWA 15:10    -    15:25

Po wznowieniu obrad przystąpiono do kolejnego punktu.        

Ad.4.   Podjęcie uchwał w sprawie:  

Ad.  4.1.  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  działki  nr  202/131

położonej w Lubaszu 

Projekt planu przedstawił Adam Ratajczak. Projekt jest zgodny  z wynikami analizy, o której mowa w

art.  32  ust.  1  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym.  Opracowany  projekt

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  jest  zgodny  z  wnioskami  wynikającymi  z:

„ANALIZY  ZMIAN  W  ZAGOSPODAROWANIU  PRZESTRZENNYM  GMINY  LUBASZ”  –  uchwała  nr

XXIV/219/16  z  dnia  19  grudnia  2016  roku.  W  toku procedury  planistycznej  Wójt  Gminy  Lubasz

uzyskał wszelkie wymagane prawem opinie i uzgodnienia. Umożliwiono też składanie wniosków oraz

uwag do projektu planu w przewidzianych ww. ustawą formie i terminie.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14obecnych radnych) 
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Uchwała Nr XLII/402/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    4.2.  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  działki  nr  179/14  

i 179/15  położonej w Lubaszu 

Projekt uchwały przedstawił Adam Ratajczak. Podobnie jak w poprzednim projekcie jest on zgodny

z  wynikami  analizy,  o  której  mowa  w  art.  32  ust.  1  ustawy  o  planowaniu i  zagospodarowaniu

przestrzennym. Przewidywany wpływ niniejszej uchwały na finanse publiczne, w tym budżet gminy

wynika z ustaleń prognozy skutków finansowych uchwalenia niniejszego planu. Opracowany projekt

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  jest  zgodny  z  wnioskami  wynikającymi  z:

„ANALIZY  ZMIAN  W  ZAGOSPODAROWANIU  PRZESTRZENNYM  GMINY  LUBASZ”  –  uchwała  nr

XXIV/219/16  z dnia  19 grudnia 2016 roku.  W toku  procedury  planistycznej  Wójt  Gminy Lubasz

uzyskał wszelkie wymagane prawem opinie i uzgodnienia. Umożliwiono też składanie wniosków oraz

uwag do projektu planu w przewidzianych ww. ustawą formie i terminie.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 13       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 1                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLII/403/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   4.3. ustalenia służebności gruntowej  

Projekt  uchwały  omówiła  Alicja  Kaźmierczak.  Dla  wyrażenia  zgody  na  obciążenie  nieruchomości

służebnością wymagana jest uchwała Rady Gminy. Służebność gruntowa jest ograniczonym prawem

rzeczowym, które polega na obciążeniu, jednej nieruchomości (służebnej) na rzecz właściciela innej

nieruchomości  (władnącej)  prawem,  którego  treść  polega  na  tym,  że  właściciel  nieruchomości

władnącej  może  korzystać  w  oznaczonym  zakresie  z  nieruchomościami  obciążonej.  Służebność

gruntowa  jest  prawem  związanym  z  własnością  nieruchomości,  a  nie  z  jej  właścicielem, zatem

przysługuje  każdemu  kolejnemu  właścicielowi  nieruchomości  władnącej.  Z  wnioskiem

o ustanowienie służebności przechodu i  przejazdu przez działkę Nr 254 wystąpił właściciel działki

nr 253/2 położonej w obrębie ewidencyjnym miejscowości Miłkowo. Ustanowienie wnioskowanej

służebności  służyć  ma zapewnieniu  dostępu  do  drogi  publicznej.  Ponadto  nadmienić  należy,  że
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wszelkie koszty związane z ustanowieniem służebności ponosi właściciel nieruchomości władnącej,

tj. tej na rzecz której ustanawiana jest służebność. Pani Alicja projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się –0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLII/404/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    4.4. przyjęcia stanowiska dotyczącego prawidłowości ustalenia stawek opłat w uchwale z dnia  

07 grudnia 2017 roku nr XXXIII/329/17 Rady Gminy Lubasz w sprawie ustalenia wysokości opłat za

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Lubasz

Projekt uchwały omówił Andrzej Łusiewicz. W dniu 7 grudnia 2017 r. została przyjęta uchwała Nr

XXXIII/329/17 w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na

terenie gminy Lubasz . Powyższa uchwała reguluje stawki za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych

niezwiązanych  z  budową,  przebudową,  remontem,  utrzymaniem  i  ochroną  dróg  oraz  stawki  za

umieszczenie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej nie związanych z potrzebami

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego. W paragrafie 2 uchwały ustalono stawki za

umieszczenie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanych z potrzebami

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego w następującej wysokości: 

a) za umieszczenie przewodów sieci i przyłączy telekomunikacyjnych wzdłuż i w poprzek drogi – 5,00

zł/m² rocznie, 

b)  za  umieszczenie  przewodów  sieci  i  przyłączy  gazowych,  energetycznych,  wodociągowych  i

kanalizacyjnych wzdłuż drogi – 40,00 zł/m² rocznie, 

c)  za  umieszczenie  przewodów  sieci  i  przyłączy  gazowych,  energetycznych,  wodociągowych  i

kanalizacyjnych w poprzek drogi – 60,00 zł/m² rocznie, 

d) za umieszczenie w pasie drogowym urządzeń niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami 

oraz reklam – 1,00 zł/m² za każdy dzień. 

Uchwała została podjęta na podstawie delegacji ustawowej, tj. na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 
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1985 r. o drogach publicznych.Artykuł 18 ust. 2 pkt 15 o samorządzie gminnym daje radzie gminy 

kompetencje do podejmowania uchwał w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji 

rady gminy. Taką właśnie kompetencję przyznano radzie w ustawie o drogach publicznych. Przepis 

art. 40 ust. 8 stanowi: „Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, w drodze uchwały, 

ustala dla dróg, których zarządcą jest jednostka samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty 

za zajęcie 1 m² pasa drogowego, z tym że stawki opłaty, o których mowa w ust. 4 i 6, nie mogą 

przekroczyć 10 zł za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty, o której mowa w ust. 

5, nie może przekroczyć 200 zł.” Przy ustalaniu stawek bierze się pod uwagę także rodzaj urządzenia 

lub obiektu budowlanego umieszczonego w pasie drogowym (art. 40 ust. 9 pkt 5 ustawy o drogach 

publicznych). Przywołany przepis stanowi jedną z pięciu przesłanek, którymi należy się kierować 

ustalając wysokość stawek za zajęcie i umieszczenie infrastruktury technicznej w pasie drogowym. 

Wobec powyższego niezaprzeczalnym prawem zarządcy drogi jaki został mu przyznany przez 

ustawodawcę jest możliwość zróżnicowania stawek za umieszczenie infrastruktury technicznej, także

mając na względzie rodzaj urządzenia lub obiektu budowlanego umieszczonego w pasie drogowym. 

Wobec powyższego stawki pozostaną pomimo  sprzeciwu  Polskiej  Spółki Gazownictwa sp. z o.o., 

Oddział Zakład Gazowniczy w Poznaniu. Pan andrzej projekt uchwały odczytał.  

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLII/405/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   4.5.wyrażenia zgody na wydzierżawienie lokalu na okres lat 10 w trybie bezprzetargowym.   

Projekt  uchwały  przedstawiła  Danuta  Wiza.  Dotychczasowy  dzierżawca  lokalu  o  powierzchni

użytkowej  2,83m2 stanowiącego  część  składową  budynku  świetlico-remizy  w  Sokołowie

zlokalizowanego na działce nr 313/6 zwrócił się z wnioskiem o wydzierżawienie lokalu na okres lat

10.  Wniosek  podyktowany  jest  faktem,  iż  z  dniem  31  grudnia  2018r.  wygasa  dotychczas

obowiązująca  umowa  dzierżawy  przedmiotowego  obiektu.  Jako,  że  samorząd  wsi  Sokołowo

posiadający  nieruchomość  w  użytkowaniu  wyraził  pozytywną  opinię  w  tej  sprawie  uchwała  jest

uzasadniona. Następnie projekt uchwały odczytała. 
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Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLII/406/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.6.zmian Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych

Projekt uchwały przedstawiła Danuta Wiza. Do puli wydatków wprowadzono środki pozostające do

realizacji z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2018 rok

w łącznej kwocie : 11.594,08 zł.  Dokonano również korekty planowanych wpływów wynikającej z

likwidacji dwóch punktów sprzedaży, a co za tym idzie umniejszeniu wpływów z tytułu trzeciej raty z

tytułu  sprzedaży  napojów  alkoholowych  o  kwotę  :  1.828,85  zł.  Po  dokonaniu  w/w  korekt  plan

wydatków na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

zamyka się kwotą : 119.765,23 zł.

Korekty  poszczególnych  wydatków  polegające  na  dostosowaniu  planu  do  szacowanych  kwot

wykonania przedstawiają się następująco :

1. Zmniejszono  o  1.200,00  zł  kwotę  przewidzianą  na  finansowanie  pomocy  terapeutycznej

i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od alkoholu i członków ich rodzin szacując, że pula

wydatków poniesionych na ten cel wyniesie 24.000,00 zł

2. Zwiększono  o  5.280,39  zł  kwotę  przewidzianą  na  finansowanie  i  prowadzenie  zajęć  w

świetlicach  opiekuńczo-wychowawczych,  socjoterapeutycznych  dla  dzieci  z  rodzin  z

problemem alkoholowym szacując,  że  pula  wydatków  poniesionych  na  ten  cel  wyniesie

30.080,39 zł

3. Zwiększono o 1.000 zł kwotę przewidzianą na dofinansowanie obozów, kolonii i warsztatów

wyjazdowych  z  zajęciami  profilaktyczno  -rekreacyjnymi  dla  dzieci  i  rodzin  zagrożonych

uzależnieniami szacując, że pula wydatków poniesionych na ten cel wyniesie  6.000,00 zł

4. Zwiększono  o  10.582,84  zł  kwotę  przewidzianą  na  realizację  programów  edukacyjno-

profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych szacując, żepula

wydatków poniesionych na ten cel wyniesie 22.970,84 zł
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5. Zmniejszono  o  1.000,00  zł  kwotę  przewidzianą  na  finansowanie  działalności  Klubu  AA

szacując, że pula wydatków poniesionych na ten cel wyniesie 2.000,00 zł

6. Zmniejszono o 1.598,00 zł kwotę przewidziana na walkę z nałogami. Pula wydatków wyniesie

3.402,00 zł

7. Zmniejszono  o  3.300,00  zł  kwotę  przewidzianą  na  działalność  Gminnej  Komisji

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych szacując, że pula wydatków poniesionych na ten

cel wyniesie 1.700,00 zł

8. Zmniejszono  o  500,00  zł  kwotę  przewidzianą  na  opłacanie  kosztów  powołania  biegłego

lekarza,  psychiatry  i  biegłego  psychologa  orzekających  w  przedmiocie  uzależnienia  od

alkoholu szacując, że w 2018 roku nie będą ponoszone wydatki na ten cel.

9. Na  dotychczasowym  poziomie  pozostawiono  pule  wydatków  przeznaczonych  na

finansowanie  dożywiania  dzieci  uczęszczających  do  swietlic  opiekuńczo  wychowawczych,

socjoterapeutycznych (20.000,00 zł) oraz dofinansowanie Izby Wytrzeźwień (9.612,00 zł ).

Pani danka projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLII/407/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad  4.7.  ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi

w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz odbioru i transportu nieczystości ciekłych 

Projekt uchwały omówiła Z-ca Wójta Grażyna Graj. Zgodnie z art. 6 ust.2 ustawy z dnia 13 września

1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach na radzie gminy ciąży obowiązek określenia

w  drodze  uchwały  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości,  którzy

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych, oraz właścicieli nieruchomości, którzy

nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy

za odbieranie i zagospodarowanie tych odpadów. Górne stawki określone w uchwale są stawkami

maksymalnymi,  jakie  mogą  stosować  przedsiębiorcy  wykonujący  usługi  wpisani  do  rejestru
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działalności  regulowanej  wykonujący  usługi  w  zakresie  odbioru  odpadów  komunalnych  oraz

opróżniania zbiorników bezodpływowych. Proponowane górne stawki opłat:

1.  ponoszonych za  odbiór  odpadów komunalnych przez  właścicieli  nieruchomości,  którzy  nie  są

zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie  odpadami komunalnymi  na rzecz gminy w

wysokości :

a) Za pojemnik na odpady o poj. 110 l – 30,00zł

b) Za pojemnik na odpady o poj. 240l – 40,00 zł

c) Za pojemnik na odpady o poj. 1100 l -  200,00 zł za wywóz dwukrotny w ciągu miesiąca,

d) Za pojemnik na odpady o poj. 1100 l -  385,00 zł za wywóz czterokrotny w ciągu miesiąca,

2. ponoszonych przez właścicieli  nieruchomości za odbiór nieczystości ciekłych i  ich transport do

punktów zlewnych w wysokości 18,50 zł od 1 m3.

Z-ca Wójta projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 13       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 1                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLII/408/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   4.8. podwyższenia kapitału zakładowego spółki Gminny Zakład Komunalny Sp z o.o.  w Lubaszu  

w drodze wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów 

Projekt uchwały omówiła Z-ca Wójta Grażyna Graj.  Gmina Lubasz jest 100 % udziałowcem spółki

z ograniczona odpowiedzialnością Gminny Zakład Komunalny w Lubaszu. Spółka powstała poprzez

przekształcenie  zakładu  budżetowego,  a  Gmina  powierzyła  spółce  m.in.  prowadzenie  spraw

z zakresu gospodarki wodno – ściekowej. Gmina podwyższa kapitał finansowy o wartość  150.000 zł

obejmując w zamian udziały o wartości nominalnej 150.000,00 zł w ilości 300 nowo utworzonych

udziałów o wartości 500,00 zł  każdy.   Po wniesieniu wkładu pieniężnego kapitał zakładowy spółki

Gminny  Zakład  Komunalny  spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  wyniesie  4.442.000,00  zł

i składać się będzie z 8884 udziałów. Z-ca Wójta projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

 31



Głosowanie 

Za- 12       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 2                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLI/412/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   4.9.zmian w Statucie Gminy Lubasz  

Projekt uchwały omówiła Z-ca Wójta Grażyna Graj. W związku z koniecznościa dostosowania Statutu

Gminy  Lubasz  do  obowiazujacego  prawa  konieczne  jest  wprowadzenie  w nim  zmian.Zmiany  te

dotyczą:

1. wprowadzenia stałej komisji skarg, wniosków i petycji

2.  ustalenia,  że  radny  może  być  członkiem  tylko  jednej  komisji,  ale  to  nie  obejmuje  Komisji

Rewizyjnej i Komisji Skarg Wniosków i Petycji.

3. jawnego sposobu głosowania   za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie

imiennego wykazu głosów radnych oraz jawnego głosowanie zarządzonego przez  Przewodniczącego

Rady.

4. dodaje się zasady i tryb działania  Komisja Skarg Wniosków i Petycji

Z-ca wójta projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLII/413/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   4.10. udzielenia pomocy finansowej powiatowi czarnkowsko Trzcianeckiemu    

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek.  Starostwo Powiatowe zwróciło się się

z wnioskiem o pomoc  finansową w wysokości  6.780 zł,  z przeznaczeniem na zakup samochodu do

przewozu osób niepełnosprawnych. Pani Skarbnik projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 
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Uchwała Nr XLII/409/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   4.11. zmian w budżecie  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek.

Zmiany w uchwale budżetowej dotyczą:

W zakresie dochodów:

1) zwiększenia dochodów z tytułu:

• dotacji  celowej  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  zadań  realizowanych  w  ramach

wieloletniego  programu  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania  „Pomoc

państwa  w  zakresie  dożywiania”  -  decyzja  Wojewody  Wielkopolskiego  nr  FB-

I.3111.307.2018.8  z dnia 11.09.2018r. – 7.829,00  zł (dz.852, rozdz.85230, par.2030),

• dotacji celowej (pomocy finansowej) w ramach programu „Szatnia na medal” na podstawie

umowy nr  39/DS./JST/SZATNIA/2018  zawartej  w  dniu  11  lipca  2018 r.  z  Województwem

Wielkopolskim w Poznaniu w kwocie 35.700,00 zł.,  (dz.801, rozdz.80101, par.2330),

• dotacji celowej z tytułu zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego

w 2017r. – decyzja Wojewody Wielkopolskiego nr FB- I.3111.292.2018.3 z dnia 21.08.2018r.

– 88.022,18 zł, (dz.758, rozdz.75814,par.2030 – 38.969,15 zł, dz.758, rozdz.75814,par,6330 –

49.053,03 zł),

• darowizny – dofinansowanie na dożynki- 2.600,00 zł, (BS Czarnków -1.200 zł, STEICO Sp. z

o.o.  Czarnków –  500 zł,  Agro-Hande,  Cichorek Stajkowo -200 zł,  Produkcja  Usługi-Handel

Tartak Krzysztof Kowal, Krucz – 300 zł, Rolnicza Spółdzielnia Produkcyjna Bzowo- 200 zł, PHU

KORA  Lubasz – 200 zł),

• sprzedaży piasku w sołectwie Stajkowo – 1.340,00 zł,

• wynajmu sal wiejskich–4.784,00 zł (RS Stajkowo 420 zł, RS Kamionka 4.364zł), 

------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Razem: 140.275,18 zł

2)  zmniejszenie dochodów z tytułu:

• opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – 1.828,85 zł,
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• dotacji celowej na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne  lub materiały 
ćwiczeniowe w przypadku szkół prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostki samorządu
lub osoby fizyczne – decyzja Wojewody Wielkopolskiego nr FB –I.3111.346.2018.2 z dnia 
19.09.2018r. (dz.801,rozdz.80153, par.2010) – 1.989,80 zł. 
-----------------------------------------------------------------------------------------------

Razem: 3.818,65 zł

W zakresie wydatków:

1. zwiększenie limitu wydatków na:

• zwiększenie kapitału zakładowego ( udział finansowy) spółki z o.o. Gminny Zakład Komunalny
w Lubaszu -150.000,00 zł,

• udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko-Trzcianeckiemu na dofinansowanie 
zakupu samochodu z przeznaczeniem na Warsztaty Terapii Zajęciowej Stowarzyszenia na Rzecz 
Osób Psychicznie Chorych i Niesprawnych Intelektualnie „EMPATIA” w Gębicach- 6.780 zł,

• wydatki oświatowe (w tym 4.318 zł jako środki własne na stypendia i zasiłki szkolne )- 333 tys

• wydatki związane z profilaktyką alkoholową o kwotę 11.594,08 zł  (wydatki, które nie zostały 
zrealizowane  w 2017r.) 

• wydatki związane z usługami na drogach  -15.300,00 zł,

• dotacje dla przedszkoli niepublicznych – 15.000,00 zł,

• opłatę związaną z  kosztami zastępstwa procesowego w sprawie służebności przesyłu ENEA 
Operator  - 5.200,00 zł 

• pozostałe wydatki ( GOPS -7.829 zł + świetlice 4.784 zł+1.340 zł) - 13.953 zł

--------------------------------------------------------------------------------------------------

Razem: 550.827,08 zł 

2. zmniejszenie limitu wydatków na:

• inwestycję „Budowa sieci wodociągowej w m. Krucz i Kruteczek” - 156.780,00 zł, 

• wykonanie efektu ekologicznego kanalizacji -1.500,00 zł,

• usługi związanej z przygotowaniem terenu pod odnowienie lasu-6.000,00 zł,

• usługi związanej z reaktywacją linii kolejowej Czarnków-Rogoźno-Wągrowiec 2.500,00 zł,

• umowy zlecenia  z os.fiz. na drogach  - 2.000,00 zł,

• zakup materiałów z dróg – 1.000,00 zł,

• usługi remontowe z dróg – 12.300,00 zł,

• zakup materiałów na przystanki autobusowe – 4.000,00 zł, 

• usługi związane z utrzymaniem przystanków – 2.500,00 zł,

• bieżące utrzymanie budynków komunalnych (remonty, usługi ) – 30.464,21 zł, 

• remont pomnika w Sokołowie – 1.200,00 zł,
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• usługi geodezyjne , opracowanie studium  44.100,00 zł,

• nadzór nad obiektami – 9.000,00 zł,

• opłata za wylesienie działek nad jeziorem – 12.000,00 zł,

• tłumaczenia cmentarz Kruteczek – 400,00 zł, 

• bieżące utrzymanie Urzędu Gminy ( delegacje-4.000 zł, szkolenia-15.000 zł,energia -
15.000 zł, materiały -5.510,67 zł, umowy-zlec.-9.000 zł)–48.510,67 zł

• promocję gminy  - 33.500,00 zł,

• dotację dla Edukacji  -15.000,00 zł,

• profilaktykę zdrowotną -szczepienie  HPV – 3.000,00 zł,

• koszty prac społecznie-użytecznych – 3.000,00 zł, 

• dotacji do przydomowych oczyszczalni ścieków – 5.000,00 zł,

• zakup koszy ulicznych – 6.800,00 zł,

• utylizację azbestu z terenu gminy – 5.000,00 zł, 

• zakup ławek ulicznych – 6.000,00 zł, 

• zakup tablic z nazwami ulic – 10.000,00 zł, 

• opracowanie planu rewitalizacji dla Gminy Lubasz – 25.000,00 zł,

• utrzymania świetlic z budżetu gminy ( zakup materiałów-2.000zł, usługi- 3.000 zł) – 
5.000,00 zł,

• stypendia artystyczne – 2.000,00 zł,  

• utrzymania Orlika (energia-2.000 zł, usługi- 1.000 zł) – 3.000,00 zł,

• dotację dla organizacji pozarządowych – 8.100,00 zł,

• wydatki profilaktyki związane z mniejszym wpływem dochodów w 2018r. o – 1.828,85 zł,

• umniejszenie wydatków  na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne  lub 
materiały ćwiczeniowe w przypadku szkół  prowadzonych przez osoby  prawne inne niż 
jednostki samorządu lub osoby fizyczne –(decyzja Wojewody Wielkopolskiego nr FB –
I.3111.346.2018.2 z dnia 19.09.2018r. -dz.801,rozdz.80153, par.2010) – 1.989,80 zł. 
-----------------------------------------------------------------------------------------------    

Razem: 468.473,53  zł

 W zakresie przychodów i rozchodów   - zwiększenie rozchodów z tytułu spłaty kredytu 
inwestycyjnego zaciągniętego w 2017 r., a  uznanego przez Bank Spółdzielczy w Czarnkowie 
oddział w Lubaszu jako nierozliczonego w całości (utwardzenie placu w Lubaszu) - w kwocie 
54.102,98 zł.

Wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych oraz sołectw. 

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono
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Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLII/410/18 stanowi załącznik do protokołu. 

4.12. zmian w WPF

Projekt  uchwały  omówiła  Skarbnik  Gminy  Renata  Fąferek.  Zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie

Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów

i  wydatków do wartości  zawartych w budżecie  gminy,  po wprowadzonych zmianach uchwałą  nr

XXXVI/354/18 Rady Gminy Lubasz z dnia 25 stycznia 2018r., uchwałą nr XXXVII/367/18 Rady Gminy

Lubasz z dnia 22 marca 2018r., zarządzeniem nr 21.2018 Wójta Gminy Lubasz z dnia 30 marca 2018

r.,  uchwałą  nr  XXVIII/377/18  z  dnia  19  kwietnia  2018r.,  zarządzeniem  nr  27.2018  Wójta  Gminy

Lubasz z dnia 26 kwietnia 2018r., zarządzeniem nr 33.2018 Wójta Gminy Lubasz z dnia 30 kwietnia

2018r.,  zarządzeniem  nr  35.2018  Wójta  Gminy  Lubasz  z  dnia  9  maja  2018r.,  uchwałą  nr

XL/395/18Rady Gminy Lubasz z dnia 28 czerwca 2018 r. uchwałą nr XLI/399/18 Rady Gminy Lubasz z

dnia  31  lipca  2018r.,  zarządzeniem  nr  54.2018  Wójta  Gminy Lubasz  z  dnia  16  sierpnia  2018r.,

zarządzeniem nr 56.2018 Wójta Gminy z dnia 20 sierpnia 2018r., zarządzeniem nr 60.2018 Wójta

Gminy Lubasz z dnia 30 sierpnia 2018r. w sprawie zmian w budżecie gminy roku 2018. 

Dokumentami tymi zwiększono dochody ogółem o kwotę 261.822,00 zł,  w tym dochody bieżące

głównie z tyt. dotacji celowych. Łączny plan dochodów budżetu gminy , po zmianach, na dzień 27

wrzesień  2018r.  ukształtował  się  na  poziomie  41.135.761,90  zł,  w  tym  dochody  bieżące

34.142.091,05 zł i dochody majątkowe 6.993.670,85 zł.

Łączny  plan  wydatków  budżetu  gminy,  po  zmianach,  na  dzień  27  września  2018r.  wynosi

46.818,156,70 zł, w tym wydatki bieżące 32.515.164,48 zł i wydatki majątkowe 14.302.992,22 zł. 

Przychody budżetu gminy nie uległy zmianie i  wynoszą 8.342.011,78 zł.  Rozchody uległy zmianie

i wynoszą 2.659.616,98 zł. 

Planowana kwota długu na koniec 2018 r. kształtuje się na poziomie 22.086.364,30 zł. 

Wykaz przedsięwzięć do WPF (załącznik nr 2) został uaktualniony w zakresie wydatków majątkowych

o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2018r. tj. 

1. inwestycja „ Budowa sieci wodociągowej w m. Krucz i Kruteczek” – zmniejszono nakłady o kwotę

 156.780,00 zł. 
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Wykaz  przedsięwzięć  na  wydatki  bieżące  uaktualniono  o  umowę  zawartą  na  lata  2018-2019  w

sprawie udzielenia stypendium artystycznego.Urealniono również spłatę rat kredytów i pożyczek,

wynikających  ze  spłaconego  częściowo  kredytu  w  2018  r.  (54.102,98  zł)  oraz  zwiększono  limit

wysokości spłaty odsetek w niektórych latach prognozy. 

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLI/400/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5.   Interpelacje i zapytania radnych.  

Brak zapytań i interpelacji

Ad. 4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

Przewodnicząca powiedziała, że zestawienie wniosków radni otrzymali  przed komisją. Zapytała czy

do odpowiedzi radni mają jakieś uwagi. Wobec braku uwag przeszła  do kolejnego punktu porządku

obrad. 

Ad. 5. Wolne wnioski i informacje.

Andrzej  Macyszyn  podziękował  Wójtowi  i  Radzie  Gminy  Lubasz  za  kontynuację  budowy  drogi

Kamionka Sokołowo i zaprosił wszystkich na otwarcie ostatniego odcinka taj drogi do Sokołowa.  

Ad. 6. Zakończenie sesji

Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo w sesji   i  wobec wyczerpania porządku

obrad zamknęła obrady XLII sesji Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz 16:30

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad  Zenon Koplin  
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